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خبـر مدیر توسعه بازرگانی استان فارس خبر داد؛

صادرات بیش از یک میلیون دلار انجیر از فارس
مدیر توسعه بازرگانی استان فارس از صادرات 348 تن انجیر خشک از 
گمرکات این استان به خارج از کشور در نیمه اول سال جاری خبر داد.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
ارزش صادرات مذکور یک  اینکه  بیان  با  فارس، صمد رنجبری  استان 
میلیون و 44 هزار دلار بود، افزود: این میزان نسبت به مدت مشابه در 

سال گذشته 2/5 برابر است.
جنوب  کشورهای  عمدتاً  محصول  این  هدف  بازارهای  وی؛  گفته  به 

شرق آسیا هستند و در نیمه اول سال جاری انجیرها به کشور سنگاپور 
کشور  سطح  در  و  ملی  صادرات  میزان  کرد:  اظهار  شد.رنجبری  صادر 
این محصول در سال گذشته، 14300 تن به ارزش 43 میلیون دلار بود و 
عمده محصول صادراتی متعلق به استان فارس است که از سایر گمرکات 
کشور صادر می شود.وی با بیان اینکه 40 درصد از کل انجیر کشور در 
فارس تولید می شود، ابراز کرد: میزان تولید انجیر در این استان، بالغ بر 
38 هزار تن است که به لحاظ رتبه تولیدی، مقام نخست کشوری را دارد.

و  واردات  صادرات،  کمیسیون  رئیس  و  نمایندگان  هیئت  عضو 
گمرک اتاق بازرگانی فارس با بیان اینکه توجه به تولید محصول 
که  پسته  مانند  محصولاتی  تولید  گفت:  باشد  استان  اولویت  پسته 
بازارهای صادراتی و ارزآوری مطلوب برای استان دارد باید اولویت 

و مورد توجه مسئولان استان باشد.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی فارس 
خسرو فروغان در جلسه کمیسیون صادرات، واردات و گمرک این 
اتاق که با حضور فعالان بخش خصوصی و نمایندگان بخش دولتی 
برگزار شد، بیان کرد: پسته یک محصول استراتژیک و مهم برای 
استان فارس است اما متأسفانه مسئولان استان اهمیت محصول پسته 
حوزه  محصولات  از  برخی  جایگاه  که  درحالی  نکرده اند  درک  را 
کشاورزی ازجمله پسته و زعفران با سایر محصولات در استان فارس 

متفاوت است.
وی افزود: رویکرد فارس از سال های گذشته کشاورزی بوده است 
و معیشت بسیاری از مردم این استان با بخش کشاورزی گره خورده 
است و در حال حاضر که این استان با کمبود منابع آبی و خشکسالی 
روبروست تغییر نوع کشت به سمت محصولات کم آب بر مانند 

پسته یک الزام است.
فروغان با اشاره به اینکه مردم ما در تمام عرصه ها از مسئولان جلوتر 
هستند اظهار داشت: مردم فارس از سال های گذشته اقدام به تولید 
محصولات با میزان مصرف کم آب کرده اند که یکی از اقدامات 
متأسفانه  که  است  سروستان  شهرستان  دشت های  در  پسته  کشت 
برای  صرفه  با  محصول  این  تولید  و  مردم  از  حمایتی  هیچ  دولت 

استان نکرده است.
امروز  کرد:  اضافه  فارس  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیئت  عضو 
محصول پسته استان فارس در جایگاه خوبی از نظر تولید و صادرات 
در داخل و خارج از کشور قرار گرفته است اما مسئولان و نمایندگان 
با  این محصول  تولید و صادرات  از  استان در مجلس هیچ حمایتی 

کیفیت و ارزآور استان نکرده و نمی کنند.
وی ادامه داد: مردم به دنبال سودآوری برای خود و استان هستند اما 
مسئولان و نمایندگان مجلس به جای حمایت از این نگاه، با هدف 
مانند فولاد را در  جذب محبوبیت تلاش می کنند صنایع آب بری 
طولانی  در  که  کنند  ایجاد  خود  استحفاظی  حوزه های  در  و  استان 

مدت نیز اجرایی نمی شود و سودی برای مردم استان ندارد.
فروغان با بیان اینکه جلسات متعددی درخصوص مشکلات صادرات 
پسته در استان انجام و پیگیری های صورت گرفته است عنوان داشت: 
با توجه به کمبود زمان ارسال به کشورهای مقصد و از دست رفتن 
مشتری هایی که سال ها برای به دست آوردن آنها تلاش گردیده نیاز 
مبرم و عاجل برای تصمیم گیری درخصوص عدم رفع تعهد ارزی در 
بخش صادرات پسته به صورت خاص است؛ که بایستی این موضوع 

به صورت خاص پیگیری شود.
خرید  جمله  از  پیشنهادهایی  نیز  گذشته  سال  کرد:  تصریح  وی 
پسته با دلار آزاد و فروش آن به صورت دلار نیمایی، واردات در 
مقابل صادرات پسته، تهاتر ارز حاصل از صادرات برای تأمین ارز 
واردات )تهاتر کوتاژی( و تمدید مدت زمان رفع تعهد؛ برای کاهش 

مشکلات صادرات پسته استان داده شد که مؤثر نبود.
تا زمانی که بخش دولتی اهمیت تولید محصولاتی  افزود:  فروغان 
مانند پسته باور نکند و موضوع اهمیت تغییر الگوی کشت را در 

استان حمایت نکند؛ اقتصاد ما آسیب های فراوان است.
امروز  کرد:  تأکید  فارس  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیئت  عضو 
کشور  مهم  مسائل  از  استان  مردم  معیشت  وضعیت  بهبود  موضوع 
کمک  امر  این  به  می تواند  که  راهکارهایی  باید  و  است  استان  و 
کند مدنظر مسئولان قرار گیرد که در این صورت مسائلی از جمله 

حاشیه نشینی و معضلات اجتماعی استان نیز کاهش می یابد.
وی بیان کرد: مدیران میانی نقش مهمی در تسهیل صادرات دارند 
و نگاه مدیران می تواند در افزایش و یا رونق صادرات استان مؤثر 
باشد لذا مدیران میانی ما باید نمایندگان مجلس و مدیران کلان را 

نسبت به مسائل مهم استان حساس کنند.
فروغان اظهار داشت: انتظار ما به عنوان بخش خصوصی این است 
انجام  استان برخورد قاطعانه  با اختلال گران در روند صادرات  که 
استان  برای  ارزآوری  و  مردم  معیشت  در  گره  ایجاد  زیرا  شود 

موضوع ساده ای نیست.
هادی حنایی دیگر عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس نیز 
اشتغالزایی  تأثیر بسزایی در  این جلسه گفت: بخش کشاورزی  در 
دارد اما تأثیر این بخش در نابسامانی ارزی کشور به حدی نیست که 
با اعمال دستورالعمل و بخشنامه های متعدد جلوی هرگونه فعالیت در 
این بخش گرفته شود اما متأسفانه در برخی از برهه ها بر اشتباهات 

انجام شده پافشاری می شود.
وی با بیان اینکه آثار تورم در کشور بر بخش کشاورزی و صادرات 
امروز  داشت:  اظهار  می بینیم  کشور  برای  بخش  این  ارزآوری  و 
صادرکنندگان ما درگیر کاغذبازی و بخشنامه های متعدد برگشت 
ارز هستند و از مسئله اصلی که صادرات و ارزآوری برای کشور 

است بازمانده اند.
کشاورزی  بخش  راهکارهای  و  مشکلات  بازها  داد:  ادامه  حنایی 
استان را با بخش دولتی اعلام کرده ایم اما اراده ای برای حل مشکلات 
وجود ندارد و این درحالی است که تا زمانی که بخش دولتی و بانک 
ایجاد موانع  نباشد و بر  با بخش خصوصی همراه و همدل  مرکزی 

داخلی پافشاری کنند، کشور با مشکلات اقتصادی روبروست.
محمدباقر شیخ الاسلام از فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان پسته در 
به  ما  دولتی  بخش  متأسفانه  گفت:  جلسه  این  در  نیز  فارس  استان 
و  تولیدکنندگان  بر  را  سختی  شرایط  صادرات؛  تسهیل  روند  جای 
اقتصادی  سیاستگذاران  رفتارهای  و  می کنند  تحمیل  صادرکنندگان 

کشور ما بر اساس شرایط تغییر نمی کند.
وی با بیان اینکه درحال حاضر 80 درصد تولید محصول پسته استان 
صادر می شود افزود: از 120 محصول کشاورزی تولیدی تنها برخی 
صادرات  به  وابسته  زرشک  و  زعفران  پسته،  مانند  محصولات  از 
به  ارزش محصول  ایجاد شود  اگر خللی در صادرات آن  هستند و 

صفر می رسد.
شیخ الاسلام اضافه کرد: با وجود مشکلات بین المللی امروز ما وظیفه 
و  کشور  پسته  محصول  سنتی  صادراتی  بازارهای  از  می دانیم  خود 
استان حفاظت کنیم اما به دلیل مشکلات داخلی به راحتی بازارهای 
ما یکی پس از دیگری از دست می رود و بخش دولتی هیچ اهمیتی 

نمی دهد.
وی با بیان اینکه صادرات هر بخش مشکلات خاص خود را دارد 
که باید مورد رسیدگی قرار گیرد ادامه داد: مشکلات موانع داخلی 
برای صادرات پسته بسیار زیاد است و در سیاستگذاری ها باید بین 
محصولات تفاوت قائل شویم وگرنه تولیدات و محصولات ما یکی 

از پس از دیگری از بین می رود.

عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون صادرات، واردات و گمرک اتاق بازرگانی فارس خبر داد؛ مدیرعامل مجمع خیرین فرهنگ ساز و شهرساز شهر شیراز 
خبر داد؛

اهدای 570 هزار قلم کالا توسط شهروندان 
به سراهای فرهنگ مهربانی در شیراز

مدیرکل زندان های استان فارس:

افراد زیادی به علت بدهکاری 
و روی آوردن به شغل های کاذب 

گرفتار زندان شده اند

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 

شیراز خبر داد؛

انجام سالانه بیش از ۳00 پیوند کلیه برای 
بیماران مزمن کلیوی در فارس

نماینده ولی فقیه در استان فارس:

شهردار شیراز:سرلوحه کارهای مدیریت شهری شیراز حوزه فرهنگی خواهد بود

نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز گفت: باید در 
عرصه شناخت ظرفیت های فرهنگی شیراز اقدام و داشته های فرهنگی 

این شهر تاریخی را به جهانیان عرضه کنیم.
در  دژکام  لطف الله  الله  آیت  غضنفری:  /خدیجه  خبری  سرویس 
و  فرهنگی  حوزه  مدیران  صمیمانه  همدلی  و  هم اندیشی  نشست 
شهر  اسلامی  اعضای شورای  شیراز،  شهردار  فارس،  استان  اجتماعی 
جریان  امیدواریم  گفت:  فرهنگی  فعالان  و  شهری  مدیران  شیراز، 
به  انقلاب اسلامی در حوزه مدیریت شهری شیراز روز  از  برخاسته 
روز رشد بیشتری پیدا کند و با همکاری دستگاه های اجرایی نتیجه 

بهتری در این حوزه شاهد باشیم.
به حوزه  معنوی  نگاه  تأکید کرد:  فارس  استان  در  ولی فقیه  نماینده 
انقلابی  اسلامی  انقلاب  چون  گیرد  قرار  توجه  مورد  باید  فرهنگ 

فرهنگی بوده است.
اینکه شهر شیراز در طول دو سده گذشته دچار  به  اشاره  با  دژکام 
نخبگان  نگرانی  موجب  مسئله  این  افزود:  بود،  فرهنگی  آسیب های 
فرهنگی این شهر است که شیراز در جایگاه واقعی فرهنگی خود که 

قله فرهنگی است قرار ندارد.
شهردار شیراز با بیان اینکه سرلوحه کارهای مدیریت شهری شیراز 

در حوزه فرهنگی خواهد بود نیز گفت:
و  می شوند  محسوب  پازل  یک  قطعات  فرهنگی  دستگاه های  تمام 
شهرداری به عنوان قطعه اصلی و مهم از این پازل در حوزه فرهنگی با 

تمام دستگاه های متولی در این بخش همکاری خواهد داشت.
احسان اصنافی ادامه داد: امیدواریم در این دوره شاهد تعامل، حرکت 
منسجم مجموعه های فرهنگی و در پی آن شکوفایی این حوزه باشیم.
و  فرهنگسراها  فرهنگی،  مجموعه های  داد:  ادامه  شیراز   شهردار 
NGO ها و... که نقش فرهنگی دارند، شهرداری شیراز از کوچکترین 

فعالیت ها تا فعالیت های کلان شهری حمایت و همکاری خواهد کرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی شهر 
شیراز نیز گفت: رئیس قبلی سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری 
این  را  خود  هم وغم  فعلی  دوره  در  شهرداری  رویکردهای  تغییر  با 

موضوع قرار دارند تا اهداف مدنظر در رویکرد مسئله محوری محقق 
گردد.

 سلطانی خطاب به رئیس جدید این سازمان گفت: ریاست سازمان 
فرهنگی و اجتماعی شهرداری شیراز یک مسئولیت کلیدی در عرصه 

زمانی جنگ نرم است.
عین  در  فرهنگی  عرصه های  بین  اتحاد  شهر  شورای  سخنگویی 
دشوار بودن را یک ضرورت خواند و افزود: رویکرد شورا و فعالان 
است  بوده  محور  رویداد  رویکرد  غالباً  سالیان گذشته  فرهنگی طی 
ایفا  را  خودش  نقش  نتوانسته  مسائل  از  برخی  در  رویکرد  این   که 

نماید.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی شهر 
شیراز با بیان اینکه رویکرد شورا ششم مسئله محوری است تصریح 
نتیجه رسیدن مسائل در عرصه  به  کرد: در این رویکرد پیگیری و 
جدید  رئیس  مشفقیان  مصطفی  از  لذا  است  مدنظر  شهری  مختلف 
سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری شیراز فعالان فرهنگی تقاضا 
داریم که با کنار هم قراردادن نظرات و اندیشه ها تا رویکرد مسئله 
محوری در مسائل فرهنگی شهر رقم بخورد و بتوانیم شعار مقام معظم 
رهبری مبنی بر اینکه )شیراز سومین شهر حرم اهل بیت باید در قله 
باشد( به معنای حقیقی در تمام ابعاد شخصیتی و اخلاقی آن چیزی 

که درخور شهر شیراز است به منصه ظهور برسد.

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداری فارس عنوان کرد:

 اندک بودن امکانات ورزشی بانوان 
در مقایسه با نیاز استان


